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摘要 

目的 了解Neuropilin-1在胰腺癌组织、癌旁组织及胰腺癌细胞系中的表达情况。方法 运用免疫组化法和RT-PCR法分别检测

Neuropilin-1及其mRNA在胰腺癌组织、癌旁组织及细胞系中的表达。结果 免疫组化检测发现18例胰腺癌组织标本中Neuropilin-1

均呈高表达，而癌旁组织中无一例表达；RT-PCR检测rnRNA的表达结果显示14例胰腺癌组织中有9例表达，癌旁组织中无一例表

达，Panc-1、Asps-1、Bxp-3细胞系中均表达。结论 Neuropilin-1表达于大多数胰腺癌组织及细胞系中，而在癌旁组织中不表

达，提示Neuropilin-1的表达可能与胰腺癌的发生发展密切相关。 
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Abstract： Objective  To study the expression of Neuropilin-1 in human pancreatic carcinoma specimens and cell lines. 

Methods  We investigated the expression of Neuropilin-1 in human pancreatic carcinoma specimens by immunohistochemical 

staining and examined the expression of Neuropilin-1 mRNA in human pancreatic carcinoma specimens and cell lines using RT-

PCR. Results  Immunohistochemical analysis revealed that NRP-1 was expressed in 14 of 14 human pancreatic adenocarcinoma 

specimens but was absent in nonmalignant pancreatic tissue. It can be detected the mRNA of NRP21 in 9 of 14 human pancreatic 

carcinoma specimens and Panc-1 、Aspc-1 、Bxpc-3 cell lines while can not be detected in nonmalignant pancreatic specimens. 

Conclusion  Neuropilin-1 was expressed in most of human pancreatic carcinoma specimens and cell lines but not expressed in 

nonmalignant pancreatic tissue. It suggested the the expression of Neuropilin-1 may be relevant to the risk and development of 

pancreatic carcinoma. 
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